
 

                            Protokół Nr XVII/2008 
                        z Sesji Rady Gminy Darłowo 
                       z dnia  3 lipca   2008 roku 
            - sala konferencyjna Urzędu Gminy Darłowo 
 

 
            Przewodniczący Rady Gminy p. Władysław 
Krakowiak o godzinie 10°° otworzył Sesję i po powitaniu 
radnych i gości oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co 
wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób – 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
 
                                                       
Ponadto w sesji udział wzięli: 
• Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo 
• Pani Krystyna Kisielewska  –  Skarbnik Gminy 
• Pani Małgorzata Ejsmont  – Radca Prawny 
• Pan Janusz Sokoliński – w zastępstwie  Kierownika  

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
• Pan Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu 

UŜyteczności Publicznej w Dąbkach 
• Pan Włodzimierz Błaszczak – Kierownik Biura Powiatu 

Sławieńskiego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa w Darłowie 

• Pan Ryszard Kozłowski – Przewodniczący Rady 
Powiatowej Powiatu Sławno Zachodniopomorskiej Izby 
Rolniczej 

• Pani Barbara Michalczyk – w zastępstwie Kierownika 
Terenowego Zespołu Doradców w Sławnie z siedzibą w 
Darłowie. 

• Pan Bogdan Herbeć – Radny Powiatu Sławieńskiego 
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Lista zaproszonych gości  stanowi załącznik Nr 2 do 
niniejszego protokołu. 
 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
 
W sesji uczestniczy 15 radnych, doszedł spóźniony radny:  Jan Małecki. 
                                 
Na Sekretarza powołano radnego Jana Fraszko. W 
głosowaniu wzięło udział 15 radnych, głosując  
następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0  
głosów  „wstrzymujących   się”. 
 
Na protokolantkę Przewodniczący powołał p. ElŜbietę 
Koralewską-Winiarek. 
                   

 

Ad.1.3.Ustalenie  porządku obrad. 

                                         

Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na 

XVII Sesję Rady Gminy Darłowo / zał. Nr  4/. 

 
ZMIANY W PORZĄDKU OBRAD: 
----------------------------------------------- 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  zgłosił  zmiany 
do porządku obrad proponując: 
  
I. wprowadzenie następujących projektów uchwał: 
 
a) projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki o nr geodez. 70/11 w 
Gleźnowie). DRUK NR 70/2008. (zał. Nr 5).  
 

b)projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/261/2005 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 19 kwietnia 2005 r. w sprawie ustalenia Regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Darłowo.  DRUK NR 72/2008 (zał. Nr 6). 
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c)projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu „Zdrowe ciało i 
sprawny umysł – gwarantowany sukces” współfinansowany ze źródeł 
Europejskiego Funduszu Społecznego . DRUK NR 73/2008 (zał. Nr 7). 
 
d) projektu uchwały w sprawie współdziałania Gminy Darłowo z 
Samorządem Powiatu Sławieńskiego – Zarządem Dróg Powiatowych w 
zakresie prowadzenia inwestycji drogowej. DRUK NR 74/2008. (zał. 8)  
 

Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej Rady  Gminy Darłowo 
p. Józef Szymacha  zgłosił  zmiany do porządku obrad 
proponując: 
 

I. wprowadzenie następującego projektu  uchwały: 
 

 
a) projektu  uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji 
Uzdrowiskowej Rady Gminy Darłowo na 2008 rok. DRUK NR 71/2008. (zał. 
Nr 9).  
 
 
GŁOSOWANIA: 
W związku z w/w propozycjami zmian w porządku obrad 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław 
Krakowiak zarządził następujące głosowania: 
 
                                                    
I GŁOSOWANIE: 
 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy  Darłowo p. 
Franciszka Kupracza  dot. wprowadzenia  następującego 
projektu  uchwały: 
 
a) projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki o nr geodez. 70/11 w 
Gleźnowie). DRUK NR 70/2008. 
 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
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II GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka Kupracza 
dot.  wprowadzenia  następującego projektu  uchwały: 
 
 
b)projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/261/2005 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 19 kwietnia 2005 r. w sprawie ustalenia 
Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Darłowo.  DRUK NR 72/2008 
 
 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
 
 
III GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka Kupracza 
dot.  wprowadzenia  następującego projektu  uchwały: 
 
 
c)projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu „Zdrowe ciało i 
sprawny umysł – gwarantowany sukces” współfinansowany ze źródeł 
Europejskiego Funduszu Społecznego . DRUK NR 73/2008 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
 
 
IV GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka Kupracza 
dot.  wprowadzenia  następującego projektu  uchwały: 
 
 
 
d) projektu uchwały w sprawie współdziałania Gminy Darłowo z 
Samorządem Powiatu Sławieńskiego – Zarządem Dróg Powiatowych w 
zakresie prowadzenia inwestycji drogowej. DRUK NR 74/2008 
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W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
 
 
V. GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem Przewodniczącego Komisji Uzdrowiskowej   
dot.  wprowadzenia  następującego projektu  uchwały: 
 

 
a) projektu  uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji 
Uzdrowiskowej Rady Gminy Darłowo na 2008 rok. DRUK NR 71/2008.   
 

                                                                 

W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 
 
Wobec powyŜszych zmian Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. 
Władysław Krakowiak zaproponował  następujący porządek obrad: 
 
 
1.Sprawy organizacyjne: 

1.1.Otwarcie sesji. 
1.2.Stwierdzenie quorum. 
1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
1.4.Przyjęcie protokołu  z XVI sesji V kadencji Rady Gminy     
      Darłowo z dnia  30 kwietnia    2008  roku. 
 

2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  
• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 

aktualnej sytuacji finansowej gminy. 
 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między sesjami. 
        
4.Interpelacje Radnych.                                         
                                                                                               
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na  XVI  sesji   Rady     
    Gminy    Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                    
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6.   Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    Gminy    
      Darłowo. 
 
7. CZAS DLA SAMORZĄDU: 
* Kierownik Terenowego Zespołu Doradców w Sławnie z/s w Darłowie oraz Przewodniczący 
Rady Powiatowej Powiatu Sławno Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej  : INFORMACJA NT. 
SYTUACJI SUSZOWEJ NA TERENIE GMINY    DARŁOWO 

 
8. PODSUMOWANIE ROKU SZKOLNEGO 2007/2008. 
 
9. INFORMACJA O STANIE PRZYGOTOWAŃ DO SEZONU     
    TURYSTYCZNEGO 2008. 
 
10. INFORMACJA O POZYSKIWANIU ŚRODKÓW FINANSOWYCH Z     
     ZEWNĄTRZ. 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2008     
      rok.  DRUK NR 59/2008. 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy    
      Darłowo. DRUK NR 60/2008. 
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Wójtowi Gminy Darłowo dodatku     
      specjalnego. DRUK NR 61/2008. 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze Stowarzyszeniem     
      Koszalińskiego Banku śywności w Nowych Bielicach. DRUK NR     
      62/2008. 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie : uchwalenia „Strategii Rozwoju Turystyki     
      Gminy Darłowo do roku 2020”. DRUK NR 63/2008. 
 
16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości      
      Bobolin.    DRUK NR 64/2008. 
 
17. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej     
      własność Gminy Darłowo. (dot. działki nr 82 w Kowalewicach).  DRUK     
     NR 65/2008. 
 
18. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej     
      własność Gminy Darłowo. (dot. działki nr  85 w Kowalewicach).   DRUK     
      NR 66/2008. 
 
19. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność  nieruchomości      
      stanowiącej      własność Gminy Darłowo. (dot. działki nr 485/52 w    
      Wiekowicach).  DRUK NR 67/2008. 
 
 
 



                                              - 7 - 
20. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej     
      własność Gminy Darłowo.  (dot. części działki nr 88/18 w Dąbkach).    
      DRUK NR 68/2008. 
 
21. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej     
        własność Gminy Darłowo. (dot. części działki nr 98/3 w Wiciu) .  DRUK     
      NR 69/2008. 
 

22.Podjęcie  uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości      
     stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki o nr geodez. 70/11 w      
     Gleźnowie). DRUK NR 70/2008.   
 

23. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/261/2005 Rady     
      Gminy Darłowo z dnia 19 kwietnia 2005 r. w sprawie ustalenia     
      Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla     
      uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Darłowo.  DRUK NR 72/2008 . 
 
24. Podjęcie  uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu „Zdrowe ciało i     
     sprawny umysł – gwarantowany sukces” współfinansowany ze źródeł     
     Europejskiego Funduszu Społecznego . DRUK NR 73/2008 . 
 
25.Podjęcie  uchwały w sprawie współdziałania Gminy Darłowo z     
     Samorządem Powiatu Sławieńskiego – Zarządem Dróg Powiatowych w     
     zakresie prowadzenia inwestycji drogowej. DRUK NR 74/2008. 
 
26. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji     
      Uzdrowiskowej Rady Gminy Darłowo na 2008 rok. DRUK NR 71/2008. 
 
27. Wolne wnioski i zapytania. 
 
28. Zakończenie sesji. 
 
W głosowaniu nad w/w porządkiem obrad wzięło udział 15 radnych, 
głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Ad. 1.4. 
Przyjęcie protokołu  z XVI sesji V kadencji Rady Gminy         Darłowo z 
dnia  30 kwietnia    2008  roku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z XVI   sesji V 
kadencji  Rady Gminy Darłowo z dnia  30 kwietnia  2008 roku był 
do wglądu w Biurze Rady Gminy Darłowo oraz został wyłoŜony 
jedną godzinę przed sesją w celu naniesienia ewentualnych 
poprawek. 
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Radni nie zabrali głosu w przedmiotowej sprawie. 
                                    
                                                                                       
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 15 
radnych, głosując następująco: 
• 15 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła protokół z XVI sesji Rady Gminy Darłowo z dnia  30 
kwietnia    2008 roku. 
                            

 
Ad. 2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  

• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 
aktualnej sytuacji finansowej gminy. 

 
Wójt p.Franciszek Kupracz powiedział m.in.: „w dniu 30 maja została 
podpisana umowa na budowę Gminnej Oczyszczalni Ścieków w Rusku z 
Firmą EKO-WODROL w Koszalinie. Teren jest przygotowany. Koszt budowy 
oczyszczalni to kwota: 12,5 mln zł. Do tego naleŜy dodać koszt budowy sieci 
rurociągów. Nasz wniosek o pozyskanie środków w Wojewódzkim Funduszu 
Ochrony Środowiska uzyskał wstępną akceptację. Pierwszy etap weryfikacji 
jest pozytywny. NaleŜy zrobić wszystko „ponad podziałami”, aby uzyskać 
dofinansowanie, bo budowa oczyszczalni tylko z własnych środków będzie 
niemoŜliwa. Zgłasza się wiele osób zainteresowanych zmianą planu 
zagospodarowania przestrzennego pod wiatraki. Na naszym terenie są 
obszary chronione i wszystko na to wskazuje, Ŝe w Sołectwie krupy, Stary 
Jarosław, Nowy Jarosław, po części Sińczyca i po części Słowino – wiatraków 
prawdopodobnie nie będzie . Od 2007 roku nastąpiła zmiana przepisów 
rozporządzenia określającego, za co naleŜy płacić podatek od wiatraków. Na 
dzień dzisiejszy do opodatkowania kwalifikuje się tylko podstawa wiatraka 
(beton), a urządzenie na górze tzw. gondola nie podlega opodatkowaniu. W 
związku z tym znacznie, bo o 2/3 zmniejszyły się nasze wpływy do budŜetu 
związane z siłowniami wiatrowymi.  Skończył się rok szkolny. Bardzo duŜo 
naszych pociech otrzymało stypendia. Uroczyste rozdanie stypendiów odbyło 
się w szkole w Dobiesławie. Znane są juŜ wyniki sprawdzianów i nasza gmina 
ma się czym pochwalić.” 
Szczegółowe sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo od 2 maja 
2008 roku do 3 lipca 2008 roku stanowi zał. Nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
Wójt Gminy Darłowo przedstawił kondycję finansową gminy na dzień 2 lipca 
2008 roku: 

I. stan rachunku podstawowego: - 3 199,82 zł 
II. zaciągnięto kredyt na rachunku podstawowym w wysokości: 

500 000,00 zł na pokrycie deficytu występującego w ciągu roku 
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III. wydatki do poniesienia w okresie najbliŜszych 14 dni: 533 496,39 zł 
tj.  

a) rachunki za dostawy i usługi: 298 605,39 zł 
b) środki dla GOPS: 159 766,00 zł 
c) dotacja dla GZUP: 95 125,00 zł 
IV. Zawarto umowę z Bałtyckim Bankiem Spółdzielczym w Darłowie na 

udzielenie kredytu w kwocie: 1 610 374 zł na realizację 
następujących zadań inwestycyjnych: 

a) budowa wodociągu i kanalizacji Wicie-Barzowice: 300 000 zł 
b) budowa wodociągu i kanalizacji Zakrzewo-Zielnowo: 300 000 zł 
c) budowa dróg gminnych z płyt JOMB: 1 010 374 zł. 
Kredyt uruchamiany będzie transzami wg. potrzeb, na nasz wniosek. 
Obecnie występuje trudna sytuacja płatnicza” (zał. Nr 11). 
 
Na bieŜące funkcjonowanie gminy potrzeba miesięcznie ok. 2 mln zł 
(szkoły, świetlice, inwestycje). Płyty układa firma „Fransław” z Grodziska 
Wielkopolskiego. Firma planuje wykonać wszystkie prace do końca 
września br. Ta trudna sytuacja finansowa gminy powoduje, Ŝe Wójt nie 
odracza płatności podatków. Interesanci występują teŜ  o umorzenia 
opłaty adiacenckiej. Nie ma takiej moŜliwości – podkreślił Wójt. 
  
Wójt Gminy Darłowo przedstawił zebranym na sesji :   

 
                                                                                                                                        „      Pr„      Pr„      Pr„      Protokółotokółotokółotokół    
Komisji powołanej przez Wójta Gminy Darłowo do przeprowadzenia Komisji powołanej przez Wójta Gminy Darłowo do przeprowadzenia Komisji powołanej przez Wójta Gminy Darłowo do przeprowadzenia Komisji powołanej przez Wójta Gminy Darłowo do przeprowadzenia 
konsultacji dotyczących podziału sołectwa Cisowo na dwa sołectwa konsultacji dotyczących podziału sołectwa Cisowo na dwa sołectwa konsultacji dotyczących podziału sołectwa Cisowo na dwa sołectwa konsultacji dotyczących podziału sołectwa Cisowo na dwa sołectwa     
                                                                                                                        z dnia 26 czerwca  2008 roku.z dnia 26 czerwca  2008 roku.z dnia 26 czerwca  2008 roku.z dnia 26 czerwca  2008 roku.    

 
Komisja  w składzie:Komisja  w składzie:Komisja  w składzie:Komisja  w składzie:    
1)/ Przewodniczący komisji  : Francisz1)/ Przewodniczący komisji  : Francisz1)/ Przewodniczący komisji  : Francisz1)/ Przewodniczący komisji  : Franciszek Kupracz ek Kupracz ek Kupracz ek Kupracz     
2)Zastępca Przewodniczącego komisji: Karolina Nakielska2)Zastępca Przewodniczącego komisji: Karolina Nakielska2)Zastępca Przewodniczącego komisji: Karolina Nakielska2)Zastępca Przewodniczącego komisji: Karolina Nakielska    
3)Członek komisji: Beata Kaliszczak3)Członek komisji: Beata Kaliszczak3)Członek komisji: Beata Kaliszczak3)Członek komisji: Beata Kaliszczak    
4) Członek komisji :ElŜbieta Koralewska4) Członek komisji :ElŜbieta Koralewska4) Członek komisji :ElŜbieta Koralewska4) Członek komisji :ElŜbieta Koralewska----WiniarekWiniarekWiniarekWiniarek    
    
stwierdza co następuje:stwierdza co następuje:stwierdza co następuje:stwierdza co następuje:    
 
W dniu 26 czerwca 2008 roku zostały przeprowadzone 
konsultacje z mieszkańcami zamieszkałymi w sołectwie Cisowo w 
sprawie podziału sołectwa na dwa: Cisowo i Cisowo Dolne. 
Sposób podziału określał załącznik graficzny nr 1  do uchwały Nr 
XV/199/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 marca 2008 roku, 
który otrzymali wszyscy uprawnieni mieszkańcy obecni na 
zebraniu wiejskim.   
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W przedmiocie konsultowanej sprawy ustalono pytanie 
następującej treści: „Czy jesteś za podziałem  sołectwa Cisowo na 
dwa sołectwa: CISOWO i CISOWO DOLNE, w sposób określony na 
mapie stanowiącej załącznik graficzny do uchwały Nr 
XV/199/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 marca 2008 roku.” 
          
Udział w konsultacjach wzięły osoby uprawnione tj. osoby stale 
zamieszkałe na terenie sołectwa Cisowo, które w dniu konsultacji 
miały ukończone 18 lat. 
 
Wykaz osób uprawnionych do wzięcia udziału w konsultacjach  
sporządził  Wójt Gminy Darłowo. 
                                             
Konsultacje przeprowadzono  na zebraniu mieszkańców sołectwa 
Cisowo. Zebranie mieszkańców w celu przeprowadzenia 
konsultacji zwołane zostało przez  Wójta Gminy Darłowo. 
 
Ogłoszenie o zebraniu  zostało  umieszczone  na tablicach 
ogłoszeń w Urzędzie Gminy Darłowo, w siedzibie sołectwa Cisowo 
oraz w innych miejscach zamieszczania ogłoszeń na co najmniej  
7 dni przed terminem zebrania. 
 
 
W czasie zebrania mieszkańcy sołectwa Cisowo zostali 
wyczerpująco poinformowani o sprawie będącej przedmiotem 
konsultacji, a następnie po dyskusji, w ramach której  uzyskali 
wszelkie wyjaśnienia,  wyrazili swoją opinię. 
WyraŜenie opinii polegało na zakreśleniu przez mieszkańców 
rubryki „TAK” lub „NIE” lub „WSTRZYMUJĘ SIĘ OD GŁOSU” na 
ankietach według wzoru stanowiącego załącznik nr 2 do uchwały 
Nr XV/199/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 marca 2008 
roku. 

 
Po wyjęciu ankiet  z urny i ich przeliczeniu komisja  ustaliła 
następujące wyniki konsultacji : 
 

1. Liczba uprawnionych do głosowania  mieszkańców  Sołectwa 
Cisowo obecnych na  konsultacjach: 9   

2. Liczba mieszkańców, którym wydano ankiety: 9 
3. Liczba ankiet wyjętych z urny : 9 



                                                 - 11 - 

4. Liczba ankiet waŜnych:: 8 
5. Liczba ankiet  niewaŜnych :1 
6. Liczba głosów waŜnie  oddanych „za” PODZIAŁEM SOŁECTWA za” PODZIAŁEM SOŁECTWA za” PODZIAŁEM SOŁECTWA za” PODZIAŁEM SOŁECTWA 

CISOWO NA DWA SOŁECTWA:CISOWO I CISOWO DOLNE: CISOWO NA DWA SOŁECTWA:CISOWO I CISOWO DOLNE: CISOWO NA DWA SOŁECTWA:CISOWO I CISOWO DOLNE: CISOWO NA DWA SOŁECTWA:CISOWO I CISOWO DOLNE: 
8.8.8.8. 

7. Liczba głosów waŜnie oddanych „prprprprzeciw” PODZIAŁOWI zeciw” PODZIAŁOWI zeciw” PODZIAŁOWI zeciw” PODZIAŁOWI 
SOŁECTWA CISOWO NA DWA SOŁECTWA: CISOWO I SOŁECTWA CISOWO NA DWA SOŁECTWA: CISOWO I SOŁECTWA CISOWO NA DWA SOŁECTWA: CISOWO I SOŁECTWA CISOWO NA DWA SOŁECTWA: CISOWO I 
CISOWO DOLNE: 0.CISOWO DOLNE: 0.CISOWO DOLNE: 0.CISOWO DOLNE: 0.  

8. Liczba głosów „wstrzymujących się”: 0.  
 
W związku z powyższym komisja  stwierdza, że mieszkańcy Sołectwa Cisowo: 
 
I. opowiedzieli się : „za” PODZIAŁEM SOŁECTWA CISOWO NA DWA 
SOŁECTWA: CISOWO I CISOWO DOLNE. 
 
Jednocześnie komisja stwierdza:                                            
*Konsultacje są waŜne bez względu na ilość osób w nich 
uczestniczących. 
 
*Wynik konsultacji nie jest wiąŜący dla Rady Gminy Darłowo, 
podejmującej uchwałę w sprawie podziału sołectwa Cisowo na 
dwa sołectwa: Cisowo i Cisowo Dolne. 
 
*Z przeprowadzonych konsultacji Wójt Gminy Darłowo złoŜy 
Radzie Gminy Darłowo sprawozdanie na najbliŜszej sesji.” (zał. Nr 
12 do niniejszego protokołu). 
 
Wójt powiedział, Ŝe zostaną zorganizowane dodatkowe konsultacje w Cisowie 
Dolnym. O terminie poinformuje zainteresowanych. Liczba uprawnionych do 
głosowania w Sołectwie Cisowo wynosi 261, więc frekwencja 8 osób , nie jest 
reprezentatywna. 
 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą informację bez uwag. 
  
 
Ad.3. Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między sesjami. 
        
 Wójt p. Franciszek Kupracz przedstawił informację o realizacji uchwał 
podjętych na poprzedniej sesji (zał. Nr 13). 
 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą informację bez uwag. 
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Ad.4.Interpelacje Radnych.                                         
  
Na sesji  interpelację złoŜył radny: 

• Antoni Szynkowski w sprawie: 
• wymiany 11 przepustów na drogach gminnych w JeŜyczkach. 

(zał. Nr 14).                                                                                           
 
Ad.5.  
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na  XVI  sesji   Rady    
Gminy    Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                    
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz udzielił odpowiedzi na 
interpelacje następującym radnym: p. Kazimierzowi Kołtunowi, p. Janowi 
Małeckiemu, p. Irenie Brzezińskiej, p. Emilii Gafka.  
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz udzielił odpowiedzi na wnioski 
następującym sołtysom: p. Iwonie Glaza – Sołtys Zakrzewa, p. Helenie Bosek 
– Sołtys Dąbek, p. Zbigniewowi Steblińskiemu – Sołtysowi Bobolina, p. Marii 
Michalskiej – Sołtys Starego Jarosławia; p. Barbarze Kurczewskiej – Sołtys 
Palczewic, p. Mieczysławowi Wrona – Sołtysowi Nowego Jarosławia, p. 
Idziemu Krawczykowi – Sołtysowi Krup, p. Edwardowi Grabowskiemu – 
Sołtysowi JeŜyc, p. Iwonie Skoczylas – Sołtys Domasławic, p. Piotrowi 
Skoczek – Sołtysowi Dobiesławia, p. Ryszardowi Banaś – Sołtysowi Sulimic, 
p. Jadwidze Soleckiej – Sołtys Wiekowic, p. Ewie Dziemieszonek – Sołtys 
Ruska, p. Wandzie Hańczaryk – Sołtys Cisowa.  
 
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski stanowią zał. Nr 15 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad.6.  
Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    Gminy      
Darłowo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przedstawił 
informację o działaniach komisji w okresie od 30 kwietnia 2008 roku (zał. Nr 
16). 
 
Ad. 7. CZAS DLA SAMORZĄDU: 
* Wystąpienie  p. Ryszarda Kozłowskiego - Przewodniczącego Rady 
Powiatowej Powiatu Sławno Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej oraz p. 
Barbary Michalczyk w zastępstwie  Kierownika Terenowego Zespołu 
Doradców w Sławnie z/s w Darłowie  : INFORMACJA NT. SYTUACJI 
SUSZOWEJ NA TERENIE GMINY    DARŁOWO 
 
*p. Ryszard Kozłowski: wyjaśnił sprawę rzekomej likwidacji elewatorów w 
Darłowie. Uspokoił wszystkich zainteresowanych, Ŝe posiada odpowiedź od 
Wojewody Zachodniopomorskiego, Ŝe nie będzie Ŝadnej likwidacji elewatorów. 
JeŜeli chodzi o działania dotyczące suszy na terenie Powiatu Sławieńskiego,  
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to mówca podkreślił, iŜ Gmina Darłowo i Postomino posiada cięŜsze gleby. W 
związku z tym susza nie była tak szybko widoczna. Przekazane zostały 
wszystkie zgłoszenia z Powiatu Sławieńskiego do Wojewody 
Zachodniopomorskiego. W dniu 11 maja 2008 roku mówca wystąpił do 
Wojewody o zorganizowanie spotkania z Wójtami na powyŜszy temat, które 
odbyło się 12 czerwca br. Wojewoda ze swojej strony ogłosił zagroŜenie 
klęską suszy.  Nasz powiat został zakwalifikowany do powiatów o ujemnym 
bilansie wody. Komunikat wojewody informował, Ŝe susza wystąpiła na 
zboŜach ozimych i jarych. Na dzień dzisiejszy spływają podania od 
poszkodowanych rolników. Skutki suszy będą najbardziej widoczne przy 
Ŝniwach. Wojewoda zaproponował preferencyjne kredyty dla 
poszkodowanych rolników. Kolejne spotkanie tzw. Forum Rolnicze , odbędzie 
się 18 lipca 2008 roku w Malechowie. Spotkają się władze województwa, 
powiatu oraz gmin. Zostanie rozstrzygnięty konkurs na najbardziej zadbane 
sołectwo w gminie. 
*p.Barbara Michalczyk: powołane zostały  gminne i wojewódzkie komisje. 
Wpłynęło 76 wniosków na powierzchnię: 1820 ha (w tym trwałych uŜytków 
zielonych: 800 ha). Straty rolników na trwałych uŜytkach zielonych są w 
granicach 40-70%. Straty na zboŜach zostały zgłoszone na 950 ha. Straty 
według rolników na zboŜach ozimych wynoszą 20-30%, na zboŜach jarych do 
70%. Rolnicy zgłaszają teŜ szkody suszowe na burakach pastewnych i 
ziemniakach. Na gorczycy, gryce i innych straty wynoszą ok. 70%. Wnioski 
naleŜy składać jak najszybciej, poniewaŜ do 9 sierpnia 2008 roku komisje 
mają czas na oszacowanie strat. Komisje szacują straty i wysyłają raporty do 
wojewody. Wnioski o oszacowanie suszy składane są na kredyt suszowy, 
który uruchamia Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. JeŜeli 
rolnik zwróci się tylko o oszacowanie strat, to będzie robiony protokół, który 
słuŜy do ubiegania się np. w gminach o ulgi. Na zakończenie mówczyni 
poprosiła radnych i sołtysów o rozpowszechnienie informacji wśród rolników 
o jak najszybsze składanie wniosków. 
*p.Włodzimierz Błaszczak – Kierownik Biura Powiatu Sławieńskiego Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Darłowie: protokoły szacowania 
trzeba składać równieŜ w agencji. Rolnik musi zgłosić się do ODR-u, uzyskać 
protokół szacowania i natychmiast dostarczyć do agencji.  
                                               
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przedstawił 
pismo, które otrzymał od Sołtysa Sołectwa Wicie p. Tadeusza Sydora w 
sprawie dyskusji na temat opłaty klimatycznej (zał. Nr 17). 
 
Dyskusja: 
*p.Tadeusz Sydor – Sołtys Wicia: w związku z nieporozumieniem 
dotyczącym wprowadzenia opłaty miejscowej, sołtys uwaŜa, Ŝe gmina 
powinna zawiadomić wszystkich zainteresowanych właścicieli ośrodków, 
pensjonatów i domków letniskowych, którzy mieszkają w róŜnych 
miejscowościach Polski. Pismo wraz z uchwałą dot. poboru opłaty miejscowej 
zostało wywieszone na tablicy ogłoszeń w Wiciu w lutym 2008 roku. W 2005 
roku został podniesiony podatek od nieruchomości, a zlikwidowana opłata 
miejscowa.  
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Wicie było reklamowane jako miejscowość przyjazna turystom, bez opłaty 
klimatycznej. Parkingu w tej miejscowości nie ma do dzisiaj. Bez przetargu 
zostało wydzierŜawione ok. 150 metrów kwadratowych przy samej plaŜy  i w 
tej chwili jest tam płatny parking, co nie podoba się ani mieszkańcom, ani 
wczasowiczom. Wicie jest bardzo niedoinwestowaną miejscowością.  
*p.Bogusław Niedźwiedź: posiada parę domków w niedalekim sąsiedztwie 
oczyszczalni ścieków. Tu po prostu śmierdzi i coś z tym naleŜy zrobić. 
*inwestor w Wiciu z Częstochowy: cała wydma i plaŜa jest rozjeŜdŜana 
przez kłady.  W Wiciu nie widział Policji od maja br. Las jest rozjeŜdŜany, jest 
bardzo duŜo połamanych drzew. W Wiciu śmierdzi, jak zawieje wiatr. Za co 
mamy płacić opłatę klimatyczną? PlaŜe są bardzo brudne, nie ma Ŝadnej 
ławeczki, Ŝadnego oświetlenia, a wy chcecie pieniądze? 
* inwestor w Wiciu: o obowiązku poboru opłaty miejscowej właściciele 
pensjonatów i domków letniskowych zostali powiadomieni bardzo późno. W 
statucie mówi się o konsultacjach społecznych, a Ŝadnych konstulacji nie 
było. W Wiciu została podpisana umowa dzierŜawy  na 150 metrów 
kwadratowych, a dzierŜawca de facto zajmuje 500 metrów. Bardzo 
nieestetycznie wygląda punkt handlowy, obity płytami OSB. Szpeci samo 
centrum Wicia.  
*p.Stanisław Pawliński: były wykonane piękne ulotki reklamujące Gminę 
Darłowo, jako gminę przyjazną turystom, bez opłat klimatycznych. Taka 
reklama poszła w świat. Jak turyści dokonywali rezerwacji np. w styczniu 
lub w lutym, to nikt z właścicieli nie wiedział o obowiązku poboru opłaty 
klimatycznej. O opłacie klimatycznej został powiadomiony 27 czerwca 2008 
roku.  Mówca zaprosił radnych do Wicia gdy pada deszcz. Nie ma kanalizacji 
burzowej, ani rowów i ta miejscowość jest bardzo zalana. Nie moŜna przejść 
przez wieś, bo Wicie pływa zimą, jesienią i wiosną. 
*p.Henryk Czarski: uwaŜa, Ŝe powinna być powołana komisja, Ŝeby 
zobaczyć w jaki sposób Wicie funkcjonuje. MoŜe przy wspólnym udziale 
mieszkańców i gminy udałoby się poprawić infrastrukturę i umoŜliwić szybki 
rozwój tej nadmorskiej miejscowości. 
*p. Andrzej Sitnik: poparł pomysł powołania komisji, która spotkałaby się 
ze Stowarzyszeniem Rozwoju Wicia. Są problemy, które moŜna by było 
rozwiązać. Poprosił o lepszą współpracę z Wójtem, bo miejscowość jest mała, 
ale moŜe być naprawdę atrakcyjna. 
*p.Jan Górski: solidaryzuje się z Wiciem. UwaŜa, Ŝe wpływy z opłaty 
miejscowej w Wiciu, jak i opłaty uzdrowiskowej w Dąbkach powinny w 80% 
wracać do tych miejscowości w postaci inwestycji. Są to pieniądze znaczone. 
A turystom moŜna by było śmiało powiedzieć: obciąŜamy was opłatami, ale 
przyjeŜdŜajcie, bo z roku na rok infrastruktura nadmorskich miejscowości 
będzie ulegała poprawie. 
*p.Mieczysław Gondek: przytoczył artykuł z prasy z 2005 roku: „Radni 
gminy wiejskiej Darłowo na piątkowej sesji zwolnili turystów w 2005 r. z 
opłaty miejscowej (klimatycznej). Wynosiła ona 1,50 zł za dobę. Darłowo jest 
bodaj pierwszą gminą turystyczną, która rezygnuje ze ściągania dozwolonych 
prawem opłat turystycznych. Dochodzi do sytuacji Ŝenujących, gdy kilka 
miesięcy po sezonie do naszych wakacyjnych gości musimy wysyłać groźnie 
brzmiące wezwania do zapłaty kilku złotych – uzasadnia wójt Franciszek  
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Kupracz. – Dzięki rezygnacji z podatku zyskamy duŜo, bo zarabiamy na 
miano gminy przyjaznej turystom. Kwotę 220 tys. zł – tyle wynoszą wpływy z 
opłaty miejscowej – gmina rekompensuje minimalnie podwyŜszając podatek 
od nieruchomości”. Najpierw się gmina reklamuje jako przyjazna turystom 
znosząc opłatę klimatyczną, jednocześnie podnosząc podatek od 
nieruchomości, a zaraz potem wprowadza ponownie opłatę. 
p.Henryk Czarski: temperatura  dzisiaj wynosi ok. 30 stopni Celsjusza. 
Poprosił, aby przejechać się koło oczyszczalni, która jest niewydolna i do tego 
nie  ogrodzona. UwaŜa, Ŝe powinna być stworzona komisja, która zajęłaby się 
problemami Wicia. Wszystkie problemy zostały przedstawione wcześniej 
Wójtowi, powinny być rozwiązywane sukcesywnie i po kolei. 
*p.Władysław Krakowiak: uwaŜa, Ŝe nie ma takiej potrzeby, aby powoływać 
kolejną komisję. W strukturach rady gminy działają komisje problemowe np. 
Komisja Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 
Technicznej , Komisja Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu, Komisja 
Rewizyjna, które równieŜ mogą jechać w teren i na miejscu zapoznać się z 
problemami  nurtującymi poszczególne miejscowości. 
*p.Mieczysław Gondek: oczyszczalnia w Wiciu jest maksymalnie 
przeciąŜona. W związku z tym mówca zapytał czy były rozmowy z władzami 
Postomina na temat przyłączenia Wicia . Jarosławiec mógłby przyjąć pięć 
takich miejscowości jak Wicie.  Trzeba by było tylko podciągnąć 1 km 200 
metrów  rur. JeŜeli będzie zbudowana oczyszczalnia w Rusku, to do Wicia 
dotrze za 7-8 lat. Jest to bez sensu, tym bardziej, Ŝe trzeba będzie 
wybudować 3 km rur w górę w stronę Barzowic. Według mówcy lepszym 
rozwiązaniem byłoby dogadanie się z Postominem. 
*p.Franciszek Kupracz – Wójt: jeŜeli chodzi o pobór opłaty miejscowej i  
uzdrowiskowej, to wykonuje tylko uchwałę rady gminy. W dniu 16 listopada 
2007 roku odbyła się XII sesja , na której obecny był Sołtys Wicia i 
przedstawiciele Stowarzyszenia Rozwoju Wicia. Opłatę ustala się co roku. 
KaŜdy pilnuje swoich interesów, gmina swoich, a właściciele ośrodków 
swoich. KaŜdy kto prowadzi działalność gospodarczą zobowiązany jest sam 
do interesowania się stawkami opłat lokalnych.  Wpływy z opłaty miejscowej 
są znaczone, one wracają do tych miejscowości pokrywając koszty np. 
utrzymania ratowników, sprzątania plaŜ, przygotowania miejscowości 
nadmorskich do sezonu.  Uchwała rady gminy w sprawie stawek opłaty 
uzdrowiskowej i miejscowej, stała się prawem miejscowym w lutym tego 
roku, po opublikowaniu jej w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego. Wszyscy prowadzący działalność powinni znać 
prawo. Pan Tadeusz Sydor – Sołtys Wicia zrobił co do niego naleŜy. Wywiesił 
w odpowiednim czasie, po wejściu w Ŝycie , uchwałę rady gminy na tablicy 
ogłoszeń. Nie był zobowiązany do telefonicznego informowania kaŜdego z 
osobna, tym bardziej, Ŝe większość właścicieli ośrodków nie mieszka w Wiciu 
. Sołtys nie ma obowiązku chodzenia za ludźmi, to oni powinni chodzić za 
Sołtysem. Wójt poinformował, Ŝe podjął juŜ czynności w celu egzekwowania 
opłaty miejscowej. Doszło juŜ do tego, Ŝe właściciele ośrodków nie odbierają 
korespondencji z urzędu. Jeszcze przed sezonem zostały wysłane pisma i 
informacje nt. wprowadzenia od tego roku opłaty miejscowej i 
uzdrowiskowej. Wszystkie miejscowości pobierają opłatę, oprócz Wicia. Wójt  
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zapowiedział kontrole wszystkich, którzy prowadzą działalność gospodarczą 
oraz tych, którzy wynajmują, a zapomnieli się zarejestrować. Zespoły  
kontrolne zostaną wyposaŜone w upowaŜnienia i będą przeprowadzać swoje 
czynności do 15-go września 2008 roku. JeŜeli właściciele ośrodków nie 
podejmą współpracy, to Wójt będzie się posiłkował Policją i Urzędem 
Skarbowym, chociaŜ nie chciałby uciekać się do takich poczynań.  Mówca 
podkreślił, Ŝe w kaŜdej chwili moŜna się dogadać. Podstawowym 
dokumentem dla urzędu i podstawą do opodatkowania jest ksiąŜka 
meldunkowa, którą wszyscy są zobowiązani prowadzić. Rada Gminy podjęła 
stosowną uchwałę, a urząd jest od jej wykonania i ewentualnie 
wyegzekwowania.  Wicie rozwija się w bardzo szybkim tempie. Tereny tutaj 
są bardzo atrakcyjne, ludzie inwestują w tej miejscowości bardzo duŜe 
pieniądze. W kompetencje innych organów np. Lasów Państwowych, Urzędu 
Morskiego , Wójt nie zamierza wchodzić. KaŜdy odpowiada za swoje zadania. 
Potrzeba w tym rejonie więcej wody i na to niezbędne są środki finansowe, 
które pochodzić będą m.in. z opłaty miejscowej. Urząd Gminy Darłowo złoŜył 
dokumenty do Urzędu Gminy Postomino z zapytaniem o moŜliwość 
tymczasowego podłączenia ścieków do oczyszczalni w Jarosławcu. Inne 
miejscowości jak Barzowice, Kopań, Cisowo teŜ czekają na kanalizację. Ten 
pas nadmorskie będzie w pierwszej kolejności podłączony do oczyszczalni w 
Rusku. Jest dokumentacja techniczna zagospodarowania przejść  oraz 
wizualizacja centralnego terenu w Wiciu. W kaŜdej chwili moŜna się z nią 
zapoznać. Gmina posiada pozwolenie na budowę wodociągu Wicie-Barzowice. 
Prace te będzie wykonywał nasz Gminny Zakład UŜyteczności Publicznej za 
½ ceny obowiązującej na rynku. Mamy teŜ dokumentację na odbiór ścieków. 
W dzisiejszym projekcie uchwały dot. zmian w budŜecie jest zaplanowane 
100 tys. zł na zrobienie drogi w tej miejscowości.  
*p.Mieczysław Gondek: mieszkańcy Wicia dotarli do Przewodniczącego Rady 
Gminy Postomino, który poinformował, Ŝe tut. Gmina nie jest 
zainteresowana odbiorem ścieków z tego terenu, ale jest zainteresowana 
przejęciem Wicia. 
*p.Franciszek Kupracz – Wójt: o sprawach merytorycznych rozmawiał z 
Wójtem Gminy Postomino, z Przewodniczącym Rady moŜna porozmawiać , 
ale o prowadzeniu sesji. Na komisjach rady gminy były prowadzone rozmowy 
na temat zagospodarowania centrum Wicia. Teren ten na razie nie będzie 
przeznaczony do sprzedaŜy, bo wszystkim zaleŜy na ładnym wyglądzie 
centralnego miejsca w tej miejscowości. Ze względu na to, Ŝe gmina nie ma 
moŜliwości narzucenia jednolitej zabudowy na prywatnych działkach, 
centrum Wicia pozostanie na razie w zasobach gminnych. Pani Gryń zwróciła 
się o długoletnią dzierŜawę do 2016 roku części w/w terenu, ale rada gminy 
ma odmienne zdanie na ten temat. JeŜeli chodzi o problem z kładami i 
końmi, to Wójt oficjalnie poinformował wszystkich zebranych, Ŝe absolutnie 
nie wyraŜał zgody na jeŜdŜenie po wydmach. Policja powinna zająć się tą 
sprawą. W sprawie śmieci mówca podkreślił, Ŝe gmina będzie kaŜdego 
rozliczać i Ŝądać przedstawienia umowy na ich odbiór.  
*p.Cezary Barański: zwracając się do Wójta powiedział: „w jaki sposób Pan 
chce nas zmusić byśmy podpisali umowy na pobór opłaty miejscowej. O tym  
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obowiązku zostaliśmy powiadomieniu bardzo późno, w kwietniu br. Bardzo 
Pan nas dzisiaj straszył: kontrolami, urzędem skarbowym. Szukamy  
porozumienia. Miejscowość nie ma obowiązku, ma prawo. MoŜe w tym roku 
udałoby się napisać jakiś aneks do uchwały rady” 
*odp.p.Franciszek Kupracz – Wójt: nikt nikogo nie straszy, wszyscy mamy 
problem, a wykonać uchwałę rady trzeba. Pieniądze są potrzebne równieŜ 
waszej miejscowości. Mówca zaproponował, aby właściciele ośrodków zbierali 
tą opłatę miejscową. MoŜna kogoś zaproponować, aby w całej miejscowości 
zbierał opłatę, niekoniecznie trzeba podpisywać umowę ze wszystkimi.  
*p.Zbigniew Stebliński – Sołtys Bobolina: w związku z nadmiernym 
hałasem, zwłaszcza w nocy poprosił Wójta, aby porozmawiał z dowódcami 
jednostki wojskowej, Ŝeby śmigłowce nie latały o 4 nad ranem nad domami, 
poniewaŜ wczasowicze nie mogą spać i wypoczywać. Mówca poprosił  o pilne 
naprawienie drewnianego mostku przy przejściu na plaŜę. Toalety powinny 
być czynne najpóŜniej od 15-go czerwca. W związku z ciągle przepełnionymi 
pojemnikami na śmieci, Sołtys poprosił o większą ilość pojemników lub o 
częstszy ich wywóz. Na zakończenie mówca  w imieniu mieszkańców  
podziękował Wójtowi p. Franciszkowi Kupraczowi  za ułoŜenie płyt jombo. 
Drogi są porobione bardzo dobrze, mogły być trochę dłuŜsze, ale wszyscy 
rozumieją , Ŝe obecnie nie ma środków finansowych. 
*odp.p.Franciszek Kupracz – Wójt: niejednokrotnie rozmawiał z dowódcami 
jednostki wojskowej w sprawie nocnych lotów nad  
Bobolinem, ale nie przyniosło to rezultatu. RozwaŜane były nawet loty 
ćwiczebne nad morzem. Mówca zaproponował Sołtysowi Bobolina, aby 
wysłać bezpośrednio do Gdyni jakąś petycję, moŜe zostanie rozpatrzona 
pozytywnie. W sprawie drzewa na naprawę mostku, Wójt powiedział, Ŝeby 
Sołtys napisał oficjalny wniosek do urzędu, to takie drzewo na pewno się 
znajdzie. 
*p.Sorgenlos: co roku od 4 lat syn składa podania o przedłuŜenie umowy 
dzierŜawy. W dniu dzisiejszym jest projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia 
umowy dzierŜawy państwu Gryniukom. Czy zmiana stanowiska rady gminy 
dotyczy tylko jednego przypadku? 
*odp.p.Franciszek Kupracz – Wójt: wpłynęło podanie do urzędu i został 
przygotowany projekt uchwały w sprawie dzierŜawy dz. nr 98/3 w Wiciu na 
okres do 2018 roku. Projekt był omawiany przez resortowe komisje, które 
wystosowały do Wójta wnioski, Ŝe opiniują go negatywnie. 
Najprawdopodobniej w dniu dzisiejszym rada gminy nie wyrazi zgody na tak 
długą dzierŜawę, jaką zaproponował zainteresowany. 
*p.Zdzisław Szulc – zostaliśmy bardzo nieuprzejmie poinformowani o 
konieczności podpisywania umów i zbierania opłaty klimatycznej. Osobiście 
nie chce podpisywać umowy i nie moŜe zostać do tego zmuszony. 
*odp.p.Franciszek Kupracz – Wójt : powiedział, Ŝe jak przedmówca będzie 
rzetelnie prowadził księgę meldunkową, to urząd gminy poradzi sobie z 
poborem opłaty klimatycznej.  
*p.Mieczysław Gondek: znosząc w 2005 roku opłatę miejscową, a 
wprowadzając ją ponownie od tego roku zostało podrzucone wszystkim tzw. 
potocznie „kukułcze jajo”. Wszyscy dowiedzieli się o obowiązku poboru opłaty  
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klimatycznej bardzo póŜno. Stąd to rozgoryczenie, nieporozumienia i 
niepotrzebne pretensje. W dniu dzisiejszym przedstawiciele Wicia przyszli na  
sesję w celu polubownego załatwienia tej sprawy. MoŜe w tym roku moŜna 
załatwić tak, aby  nie pobierać opłaty klimatycznej, a zacząć od nowego roku. 
*odp.p.Franciszek Kupracz: nie ma moŜliwości w chwili obecnej zmiany 
uchwały w sprawie poboru opłaty miejscowej i uzdrowiskowej, nawet z tego 
względu, Ŝe kaŜda zmiana uchwały musi być opublikowana w dzienniku 
urzędowym, a to trwa nawet i dwa miesiące. Będzie więc po sezonie. JeŜeli 
pomoŜe to wszystkim zainteresowanym, to Wójt przeprosił oficjalnie za ten 
kłopot i poprosił o wspólne załatwienie tego problemu. JeŜeli właściciele 
ośrodków nie chcą z osobna podpisywać umowy na jej pobór, to mogą 
wyznaczyć jednego przedstawiciela, który będzie zbierał tą opłatę w ich 
imieniu. Ze swojej strony Wójt moŜe polecić teŜ taką osobę. „Załatwmy to 
wspólnie, bo to jest w naszym interesie” – zakończył Wójt. 
 
 
Na sesji wnioski złoŜyli sołtysi w następujących sprawach: 

1) p. Adam Bendyk – Sołtys Barzowic  w sprawie: a) wymiany tablic 
w miejscowości Barzowice; b)postawienia znaku drogowego 
ograniczającego prędkość do 40 km/h na ostrym zakręcie koło 
plebanii. (zał. Nr 18). 

2) p. Idzi Krawczyk – Sołtys Krup w sprawie: a) usunięcia 
pozostałości po wycince drzew; b) wykonania studzienki 
ściekowej i ustawienia lustra na zakręcie drogi nr 205 przy 
posesji 36; c) wykonania projektu budowy chodnika w Krupach 
.(zał. Nr 19). 

3) p. Iwona Glaza – Sołtys Zakrzewa w sprawie: a) pilnego remontu 
dachu na budynku świetlicy w Zakrzewie. (zał. Nr 20).  

4) p. Maria Michalska – Sołtys Starego Jarosławia w sprawie: a) 
terminu oddania do uŜytku domu pogrzebowego, b) terminu 
naprawy drogi asfaltowej prowadzącej przez wieś. (zał. Nr 21).  

5) p. Barbara Kurczewska – Sołtys Palczewic w sprawie: a) 
ustawienia ławki koło świetlicy wiejskiej, b)wykonania drogi i 
chodników na wsi, c )zakupu siatek do bramek i gier, d) 
spowodowanie przejezdności drogi rowerowej Palczewice – Kopań 
oraz Palczewice – Wicie, e) pilne załoŜenie płyty na studzienkę. 
(zał. Nr 22). 

  
Ad. 8.  
PODSUMOWANIE ROKU SZKOLNEGO 2007/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił szczegółową 
informację podsumowującą rok szkolny 2007/2008. (zał. Nr 23).  
 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą informację bez uwag. 
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Ad. 9.  
INFORMACJA O STANIE PRZYGOTOWAŃ DO SEZONU    
TURYSTYCZNEGO 2008. 
 
Informację dotyczącą kalendarza imprez i promocji gminy oraz środków 
finansowych przeznaczonych na ten cel  - przedstawił p. Robert Murii, 
inspektor  promocji, turystyki , współpracy z zagranicą . (zał. Nr 24).  
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą informację bez uwag. 
  
 
Informację z przygotowań Gminnego Zakładu UŜyteczności Publicznej w 
Dąbkach do sezonu turystycznego ‘ 2008 przedstawił p. Marceli Glaza – 
Dyrektor. (zał. Nr 25).  
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą informację bez uwag. 
  
 
Ad. 10.  
INFORMACJA O POZYSKIWANIU ŚRODKÓW FINANSOWYCH Z     
ZEWNĄTRZ. 
 
Wójt p. Franciszek Kupracz przedstawił zebranym następującą informację: 
„W związku z ogłoszonym konkursem do Programu Operacyjnego 
Infrastruktura i Środowisko, Oś priorytetowa I – Gospodarka wodno-
ściekowa, działanie 1.1 – gospodarka wodno-ściekowa w aglomeracjach 
powyŜej 15 tys. RLM, w dniu 26 maja 2008 roku złoŜony został wniosek na 
zadanie pn. „Budowa gminnej oczyszczalni ścieków w miejscowości Rusko, 
gmina Darłowo”.  
W dniu 30 czerwca 2008 roku ogłoszony został kolejny konkurs w/w 
programie, do którego Gmina Darłowo planuje przystąpić składając wniosek 
na dofinansowanie budowy gminnej kanalizacji. Ostateczny termin złoŜenia 
wniosku to 1 września 2008 roku.  
W roku bieŜącym przewidywane jest takŜe złoŜenie wniosku do Regionalnego 
Programu Operacyjnego województwa zachodniopomorskiego na lata 2007-
13, na zadanie pn. „Budowa drogi w Wiciu”. Na dzień dzisiejszy 
opracowywane jest studium wykonalności do w/w zadania. Nabór wniosków 
planowany jest na późną jesień 2008 roku. 
Gmina Darłowo ubiegać się będzie o dofinansowanie w ramach Regionalnego 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na zadanie związane z budową 
przejścia na plaŜę w Wiciu oraz budową ścieŜki zdrowia w Dąbkach. 
Przewidywany termin naboru wniosków to przełom października i listopada 
2008 roku.” 
 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą informację bez uwag. 
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Ad. 11.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2008     
 rok.  DRUK NR 59/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz poinformował, Ŝe w stosunku do  
przedstawianego i opiniowanego  na komisjach  projektu uchwały – DRUK 
59/2008 zostanie  wniesiona autopoprawka.  /DRUK NR 59 /2008 stanowi 
zał. Nr  26/. 
Komisja resortowe opiniowały poniŜszy projekt uchwały: 
„Wójt Gminy Darłowo wniósł o zwiększenie dochodów o kwotę: 327 000 zł. 
Kwotę tą zaproponował przeznaczyć na: 

• podatek od nieruchomości za nieruchomości będące własnością Gminy 
Darłowo w kwocie: 37 000 zł, 

• podatek VAT: 40 000 zł 
• wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń dla szkół: 250 000 zł. 

W związku ze zwiększeniem dotacji dla GZUP naleŜy dokonać zmian w 
załączniku nr 5 do uchwały budŜetowej. 
NaleŜy równieŜ dokonać zmian w załączniku nr 4 do uchwały budŜetowej z 
związku z zawarciem umowy na wykonanie oczyszczalni ścieków w Rusku. 
BudŜet po dokonanych zmianach zamyka się następującymi kwotami: 

1. Dochody: 28 217 533,38 zł 
w tym: zadania zlecone: 3 020 458,38 zł 

     2. Wydatki: 35 803 147,38 zł 
         w tym : zadania zlecone: 3 020 458,38 zł 
     3. Deficyt w kwocie: 7 585 614,00 zł, który zostanie pokryty nadwyŜką z     
         lat ubiegłych, kredytem i poŜyczką”. 
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo autopoprawkę do projektu uchwały w 
sprawie zmian w budŜecie (DRUK NR 59A/2008 stanowi zał. Nr 27) 
przedstawiła Skarbnik Gminy Darłowo p. Krystyna Kisielewska: 
NaleŜy: 
1) przemieścić dochody w kwocie 4 200 zł z rozdziału 80195 do 
rozdziału 80148 (w związku z wprowadzeniem zmian w klasyfikacji 
budŜetowej), 
2)zwiększyć dochody o 266 000 zł z następujących źródeł : 
* podatek leśny od osób prawnych: 20 000 zł 
*podatek od nieruchomości od osób fizycznych: 230 000 zł 
* odpłatność za posiłki w stołówce szkolnej w Dobiesławiu: 16 000 zł 
3) zmniejszyć wydatki w kwocie 820 000 zł z następujących zadań: 
* budowa i utrzymanie urządzeń melioracyjnych: 120 000 zł 
* budowa sali gimnastycznej w Kopnicy: 150 000 zł 
* budowa wodociągów: 200 000 zł 
* pozostała działalność w gospodarce komunalnej: 100 000 zł 
* zakup wyposaŜenia do świetlic wiejskich (zakupy będą dokonywane ze środków 
wojewody na wyposaŜenie punktów doŜywiania) 

*ochrona i konserwacja zabytkowych kościołów: 50 000 zł 
* liga gminna: 100 000 zł  
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Środki powstałe w wyniku zwiększeń dochodów i zmniejszeń 
wydatków to kwota: 1 086 000 zł, którą Wójt proponuje przeznaczyć 
na: 

• budowę drogi w Bukowie Morskim: 150 000 zł 
• budowę drogi Bobolin do nowopowstałych działek: 30 000 zł 
• budowę drogi w Kopań do działek: 100 000 zł 
• budowę drogi Wicie: 100 000 zł 
• mieszkanie w Domasławicach: 31 000 zł 
• zakup komputera dla informatyka: 6 000 zł 
• dotacja celowa dla Państwowej StraŜy PoŜarnej w Sławnie z 

przeznaczeniem na modernizację systemu łączności: 10 000 zł 
• remonty remiz: 25 000 zł 
• utrzymanie szkół: 141 000 zł (kaŜda szkoła po 25 000 zł, oprócz 

JeŜyczek, Dobiesław dodatkowo: 16 000 zł w związku z 
prowadzeniem kuchni) 

• zakup koparko-ładowarki: 300 000 zł 
• remonty świetlic: 23 000 zł 
• boisko Wiekowice: 70 000 zł: 

a) odwodnienie płyty boiska: 50 000 zł 
b) niwelacja płyty boiska: 20 000 zł 

• modernizacja innych boisk: 100 000 zł.” 
 
W dyskusji udział wzięli: 
*p.Franciszek Kupracz – Wójt: emocje wśród radnych budzi DRUK NR 
59A/2008, szczególnie propozycja przeznaczenia 70 tys. zł na stadion w 
Wiekowicach. Mówca poinformował radnych, Ŝe gmina ma problemy ze 
sprzedaŜą mienia. Trzeba najpierw przygotować tereny pod sprzedaŜ, dlatego 
jest propozycja ujęcia w budŜecie środków finansowych na wykonanie dróg w 
Kopań oraz w Bobolinie. W Kopań na ostatnich przetargach osiągnięto 100% 
wyŜszą cenę aniŜeli wycena rzeczoznawcy. Droga w Bobolinie moŜe 
kosztować ok. 30 tys. zł, ale będzie się opłacało, poniewaŜ Wójt oszacował, iŜ 
moŜna z tej sprzedaŜy działek uzyskać ok. 4 mln zł.  
*p.Władysław Krakowiak – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo: zapytał 
dlaczego dajemy dotację dla Państwowej StraŜy PoŜarnej w wysokości 10 tys. 
zł z przeznaczeniem na modernizację systemu łączności. 
*odp.p.Franciszek Kupracz – Wójt: nie wszystkie obszary naszej gminy 
mają dobry sygnał. Samorządy zadeklarowały się, Ŝe dołoŜą środki 
finansowe w celu poprawy łączności centrali z gminą. 
*p.Jan Mikołajczyk- radny  : zapytał na jakie inne boiska Wójt proponuje 
przeznaczyć 100 tys. zł. 
*odp.p.Franciszek Kupracz – Wójt: przede wszystkim na trzy boiska: w 
Barzowicach, w Drozdowie (ok.15 tys. zł) oraz w Porzeczu (ok. 35 tys. zł), na 
pozostałe: 10-15 tys. zł.  
*p.Kazimierz Kołtun – radny: jest propozycja zmniejszenia środków 
finansowych o kwotę 120 tys. zł z melioracji, co w takim razie wypadnie z 
robót? 
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*odp.p.Franciszek Kupracz – Wójt : na początku roku było zaplanowanych 
370 tys. zł na meliorację. Wszystkie prace melioracyjne będą kosztować 
gminę ok. 200 tys. zł. Dodatkowo zostawiamy na ten cel ok. 50 tys. zł. Na tym 
zadaniu zostało zaoszczędzonych ok. 120 tys. zł. 
*p. Mirosław Gałuszkiewicz – radny: zapytał Wójta komu remontujemy dwa 
mieszkania w Domasławicach? 
*odp.p.Franciszek Kupracz – Wójt : o rozdysponowaniu tych dwóch 
mieszkań zadecyduje Komisja Mieszkaniowa. W jej skład wchodzą: p. Ewa 
Szymczak, p. Tadeusz Bierniukiewicz oraz p. Czesław Miękus. Wójt na pewno 
zaproponuje poszerzenie składu komisji o p. Jana RóŜyckiego – 
Przewodniczącego Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia. Oczywiście 
zaprosił wszystkich chętnych do pracy w tej komisji. Obecnie brakuje 31 tys. 
zł do całkowitego zamknięcia tematu mieszkań w Domasławicach. 
*p.Jan Mikołajczyk – radny: zapytał Wójta dlaczego zaproponował 
zmniejszenie o kwotę 50 tys. zł środków przeznaczonych na ochronę 
zabytków? MoŜe te pieniądze przeznaczyć na ogrodzenie cmentarzy – 
zaproponował radny. 
*odp.p.Franciszek Kupracz – Wójt: na ogrodzenie cmentarzy kwota 50 tys. 
zł i tak nie wystarczy. 
*p.Józef Szymacha – radny : kwota 70 tys. zł to jest dopiero początek  
finansowania boiska w Wiekowicach. Zapytał ile jeszcze środków 
finansowych zostanie przeznaczonych  w przyszłym roku? Ile pieniędzy do tej 
pory zostało  wydanych na tą inwestycję?  
*odp.p.Franciszek Kupracz – Wójt : na dzień dzisiejszy zaproponowane jest 
w projekcie uchwały przeznaczenie 70 tys. zł  na odwodnienie boiska i 
zniwelowanie terenu. Jak zbilansuje się wydane środki finansowe na to 
boisko to moŜna mówić o kwocie 400 tys. zł (boisko z szatniami). Zarząd 
Wiekowianki obiecywał zasiać trawę i dbać o to boisko. Ale na trawę na 
pewno będzie potrzebne kolejne 4 tys. zł, do tego parking, oświetlenie i EURO 
Stadion w Wiekowicach zamknie się kwotą ok. 500 tys. zł. Oczywiście są to 
dane szacunkowe. Ale gmina będzie miała prawdziwe boisko. 
*p. Mieczysław Jączek – radny: czy jakiekolwiek prace będą wykonywane 
w tym roku na świetlicy w Sińczycy? 
*odp.p.Franciszek Kupracz – Wójt: nasi mieszkańcy uwaŜają, Ŝe prace  
wykonywane nawet etapami prowadzą do celu. Tak powstały inne świetlice i 
funkcjonują z duŜym powodzeniem.  
*p.Mieczysław Jączek – radny: przez 10 lat robiono remont świetlicy w 
Krupach. Co roku coś tam było zrobione. Ale obecnie odpada farba, jest 
niebezpieczeństwo, Ŝe jakiemuś dziecku moŜe spaść na głowę kawałek 
gzymsu. 
*p.Franciszek Kupracz – Wójt: utrzymanie świetlic na dzisiaj kosztuje ok. 
1,5 mln zł. Na świetlicę w Sińczycy potrzeba ok. 300 tys. zł, na świetlicę w 
Boryszewie ok. 200 tys. zł oraz na świetlicę w Gleźnowie – ok. 500 tys. zł. 
Wszyscy mieszkańcy tych miejscowości czekają na pieniąŜki w celu remontu 
tych świetlic. Dodatkowo czekają teŜ w Kopnicy i w Zielnowie. 
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*p.Mieczysław Jączek: dach na świetlicy w Sińczycy jest bardzo ładny, a 
mury się niedługo rozlecą. U nas w gminie rozpoczyna się całkiem nowe 
inwestycje, np. budowa boisk, przewoŜenie ziemi z miejscowości do 
miejscowości, układanie dróg z płyt ,  a stare inwestycje czekają do realizacji. 
Nie wiadomo tylko czy się doczekają, czy prędzej się nie rozlecą. 
*p. Jan Małecki – radny: naleŜałoby się zastanowić czy wykonywać remonty 
starych obiektów, czy nie warto by było od nowego roku zaplanować i 
wybudować nową świetlicę. Według mówcy będzie taniej.  
*p. Jan Fraszko – radny: jest propozycja zmniejszenia środków finansowych 
z zadania: budowa wodociągów w kwocie 200 tys. zł. UwaŜa, Ŝe to nie ma 
sensu, aby zabierać pieniądze z tak waŜnej dla ludzi sprawy, bo jest XXI 
wiek, a niektórzy nasi mieszkańcy nie mają wody. Po co nam boisko w 
Wiekowicach, jak ludzie nie mają potrzebniejszych rzeczy jak woda czy drogi 
dojazdowe do domów. 
*odp.p.Franciszek Kupracz – Wójt: za daleko juŜ są posunięte inwestycje w 
Wiekowicach, Ŝeby teraz tego boiska nie dokończyć. Budynek szatni stoi w 
stanie surowym. Poszło juŜ tam sporo pieniędzy. Teraz juŜ nie moŜna tego 
zostawić, bo to dopiero było by  nie po gospodarsku. 
*p. Jan Fraszko – radny: poinformował, Ŝe będzie głosował za zmianami w 
sprawie zmian w budŜecie , oznaczonym jako DRUK NR 59/2008.  
*p.Mirosław Gałuszkiewicz – radny: uwaŜa, Ŝe są waŜniejsze sprawy niŜ 
boisko w Wiekowicach. Z dwóch resortowych komisji tj. Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz 
Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu zostały ostatnio skierowane 
wnioski o dokończenie oświetlenia na wsiach. To jest według radnego o wiele 
waŜniejsze zadanie do zrobienia. 
*p.Franciszek Kupracz – Wójt: na dzisiaj nie uruchomi dodatkowego kredytu 
na oświetlenie w kwocie 300 tys. zł. Mamy wzięty kredyt na 2 mln 100 tys. zł. 
SprzedaŜ mienia nie jest wykonana, tak jak to zostało zaplanowane. 
*p.Krystyna Kisielewska – Skarbnik Gminy: zadanie wykonania oświetlenia 
na wsiach zostało zaplanowane w budŜecie w kwocie 300 tys. zł. Nie musi 
być to zrobione natychmiast. Do końca roku jest jeszcze trochę czasu.  
Na tym dyskusję zakończono.     
   
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. (na komisji omawiany był DRUK NR 59/2008). 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. (na komisji omawiany był 
DRUK NR 59/2008). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod głosowanie w/w 
AUTOPOPRAWKĘ WÓJTA GMINY DO PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE 
ZMIAN W BUDśECIE (DRUK NR 59A/2008). 
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W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, głosując następująco: 5 
głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 5 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący poinformował, Ŝe autopoprawka nie została 
wprowadzona. 
 
                                               
W związku z brakiem dalszych  głosów w dyskusji oraz nie 
przegłosowaniem autopoprawki  – Przewodniczący poddał pierwotny 
projekt  uchwały w sprawie zmian w budŜecie (DRUK NR 59/2008)  pod 
głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując następująco: 
13    głosów „za”, 1  głos „przeciw”, 1  głos „wstrzymujący się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XVII/232/2008  w sprawie  zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2008 
rok  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 28 /. 
 
 
 
Ad. 12.  
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy      
Darłowo. DRUK NR 60/2008. 
    
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak  przedstawił 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem / zał. Nr 29/. 
Uzasadnienie: 
W związku z wejściem w Ŝycie Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 22 
kwietnia 2008 r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie zasad 
wynagradzania pracowników samorządowych zatrudnionych w urzędach 
gmin, starostwach powiatowych i urzędach marszałkowskich (Dz.U. Nr 73, 
poz. 431) zaistniała konieczność  ustalenia wynagrodzenia wójta zgodnie z 
obowiązującymi przepisami. Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. 
Władysław Krakowiak zaproponował następujące stawki: wynagrodzenie 
zasadnicze: 5 900,00 zł, dodatek funkcyjny: 1 900,00 zł, dodatek staŜowy w 
wysokości 20% wynagrodzenia zasadniczego: 1 180 , 00 zł”. 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 12 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące 
się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XVII/233/2008  w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Darłowo  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr  30 /. 
 
 
Ad. 13.  
Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Wójtowi Gminy Darłowo 
dodatku   specjalnego. DRUK NR 61/2008. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przedstawił 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem / zał. Nr 31/. 
Uzasadnienie: 
„ Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
zaproponował przyznanie Wójtowi Gminy Darłowo p. Franciszkowi 
Kupraczowi dodatku specjalnego w wysokości 40% łącznie wynagrodzenia 
zasadniczego i dodatku funkcyjnego, tj. kwotę: 3 120,00 zł”. 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                               
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 12 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące 
się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XVII/234/2008  w sprawie przyznania Wójtowi Gminy Darłowo dodatku   
specjalnego   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 32 /. 
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Ad. 14.  
Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze Stowarzyszeniem     
Koszalińskiego Banku śywności w Nowych Bielicach. DRUK NR      
62/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem / zał. Nr  33/. 
Uzasadnienie: 
„Współpraca tut. Ośrodka ze Stowarzyszeniem Europejskiego Banku 
śywności w Nowych Bielicach istnieje od kilku lat, która polega na 
dostarczaniu Ŝywności dla najbardziej potrzebujących osób i rodzin z terenu 
Gminy Darłowo. 
W 2007 roku Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie otrzymał 
92 409 ton Ŝywności tj. (mąka, mleko, makaron, kasza, ser topiony, ser Ŝółty, 
cukier, płatki kukurydziane) o przybliŜonej wartości 157 720,20  zł, 
natomiast w I kwartale 2008 r. Ośrodek otrzymał Ŝywność 21 651,65 ton 
Ŝywności tj. (mąka, mleko, makaron, kasza, ser Ŝółty, płatki kukurydziane, 
płatki musli, danie gotowe) na kwotę: 41 273,92 zł.”  
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Prawa i Opieki Społecznej p. JANOWI 
RÓśYCKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu 
uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                               
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XVII/235/2008  w sprawie nawiązania współpracy ze Stowarzyszeniem  
Koszalińskiego Banku śywności w Nowych Bielicach  została podjęta 
przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 34 /. 
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Ad.15.  
Podjęcie uchwały w sprawie : uchwalenia „Strategii Rozwoju Turystyki     
    Gminy Darłowo do roku 2020”. DRUK NR 63/2008. 
 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem / zał. Nr 35/. 
Uzasadnienie: 
„Strategia Rozwoju Turystyki Gminy Darłowo do roku 2020, to przede 
wszystkim dokument zawierający informacje związane z kierunkiem działań 
jakie powinna podjąć Gmina, aby poprawić swój wizerunek, a takŜe wpłynąć 
na rozwój turystyki. 
Opracowanie strategii przedstawia moŜliwości pozyskania funduszy 
unijnych, które w konkretnych działaniach przeznaczone są w szeroko 
rozumianą turystykę. Strategia Rozwoju Turystyki jest dokumentem 
wymaganym przy aplikowaniu o środki unijne z Regionalnego Programu 
Operacyjnego, dla którego pierwszy nabór wniosków datowany jest na 
przełom września i października 2008 r. Stwarza równieŜ moŜliwość 
łatwiejszego dostępu do środków unijnych dla osób prywatnych, których 
projekty ujęte zostały w Strategii Rozwoju Turystyki Gminy Darłowo.” 
 
                                           
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                               
              
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XVII/236/2008  w sprawie uchwalenia „Strategii Rozwoju Turystyki  
Gminy Darłowo do roku 2020”  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. 
/ zał. Nr  36 /. 
 
 
 



 
                                               - 28 - 
Ad. 16.  
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości    
Bobolin.    DRUK NR 64/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem / zał. Nr 37/. 
Uzasadnienie: 
„W związku ze złoŜonym wnioskiem Państwa Aliny i Stanisława Woźniak 
zam. Oborniki, dotyczącym nadania numeru porządkowego na działkę nr 
280 połoŜoną w miejscowości Bobolin , niezbędne jest nadanie nazwy ulicy 
na działki oznaczone numerami geodezyjnymi 20/3, 20/9, 20/12 stanowiące 
drogę dojazdową do wydzielonych działek i między innymi do działki nr 280. 
W obowiązującym planie zagospodarowania przestrzennego teren ten 
przeznaczony jest pod zabudowę mieszkaniową, usługi nieuciąŜliwe. W 
związku z powyŜszym Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć projekt 
uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na w/w drogach połoŜonych w 
obrębie ewidencyjnym Bobolin”. 
„Rada Sołecka Sołectwa Bobolin opiniuje pozytywnie projekt uchwały w 
sprawie nadania działkom nr 20/3, 20/9 i 20/12 stanowiącym lokalną drogę 
dojazdową, status ulicy i nadania jej nazwy: „Osiedlowa”.” 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XVII/237/2008  w sprawie  nadania nazwy ulicy w miejscowości    
Bobolin  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 38 /. 
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Ad.17.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki nr 82 w Kowalewicach).  DRUK 
NR 65/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem / zał. Nr  39/. 
Uzasadnienie: 
„Po zapoznaniu się z wnioskiem Pani Karoliny Szram, zam. Sławno w 
sprawie sprzedaŜy działki nr 82 połoŜonej w obrębie ewidencyjnym 
Kowalewice, Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć propozycję projektu 
uchwały dot. sprzedaŜy w/w działki. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest 
częściowo pod: 
1. tereny zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji 
rolnej o maksymalnej w.i.z. 0,75, oznaczone symbolem MU-1; 
2. tereny produkcji rolnej, oznaczone symbolem RO-1.” 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XVII/238/2008  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki nr 82 w Kowalewicach)  została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 40 /. 
 
 
Ad.18.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej     
własność Gminy Darłowo. (dot. działki nr  85 w Kowalewicach).   DRUK     
NR 66/2008. 
    
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem / zał. Nr  41/. 
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Uzasadnienie: 
„Po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Dariusza Szram, zam. Sławno w 
sprawie sprzedaŜy działki nr 85 połoŜonej w obrębie ewidencyjnym  
Kowalewice, Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć propozycję projektu 
uchwały dot. sprzedaŜy w/w działki. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka oznaczona jest symbolem 
MU-1 – teren zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji 
rolnej”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XVII/239/2008  w sprawie  sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki nr  85 w Kowalewicach)  została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 42 /. 
 
 
 
Ad.19.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność  nieruchomości      
stanowiącej      własność Gminy Darłowo. (dot. działki nr 485/52 w    
Wiekowicach).  DRUK NR 67/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem / zał. Nr  43/. 
Uzasadnienie: 
„Po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Kazimierza Grzybaka, zam. Wiekowo w 
sprawie sprzedaŜy działki nr 485/52 o powierzchni 29 m² połoŜonej w 
obrębie ewidencyjnym Wiekowice, Wójt Gminy Darłowo postanowił 
przedłoŜyć po obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia 
procedury sprzedaŜy w drodze przetargowej działki oznaczonej numerem 
geodezyjnym 485/52 o pow. 29 m², stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
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W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod 
teren zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji rolnej – 
oznaczony symbolem MU-1”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XVII/240/2008  w sprawie  sprzedaŜy na własność  nieruchomości 
stanowiącej  własność Gminy Darłowo. (dot. działki nr 485/52 w  
Wiekowicach)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 44 /. 
 
 
Ad.20.  
Podjęcie uchwały w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej     
własność Gminy Darłowo.  (dot. części działki nr 88/18 w Dąbkach).    
DRUK NR 68/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem / zał. Nr  45/. 
Uzasadnienie: 
„Po zapoznaniu się z wnioskiem Pani GraŜyny Nowe, zam. Darłowo w sprawie 
przedłuŜenia umowy na dzierŜawę stanowiska nr 17 zlokalizowanego na 
części działki nr 88/18 połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Dąbki, Wójt 
Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć propozycję projektu uchwały dot. 
przedłuŜenia umowy dzierŜawy na w/w działkę. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest 
częściowo pod: 
1. tereny zabudowy usług turystyki, oznaczone symbolem UT-3; 
2. drogi publiczne klasy drogi lokalnej, oznaczone symbolem KL”. 
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił NEGATYWNĄ  opinię komisji dot. projektu uchwały. (zał. Nr 46). 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   poinformował, Ŝe  komisja nie wydała opinii  dot. 
projektu uchwały. (głosowanie nie rozstrzygnięte: 4 głosy „za”, 4 głosy 
„przeciw” – zał. Nr 47). 
 
                                           
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił NEGATYWNĄ  opinię komisji dot. projektu uchwały. „Komisja 
Uzdrowiskowa negatywnie zaopiniowała wydzierŜawienie części 
działki 88/18 w trybie bezprzetargowym na okres do 31.12.2016 roku. 
Ewentualna dzierŜawa moŜe być zawarta do czasu opracowania 
nowego planu zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości 
uzdrowiskowych.” 
 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
następującą opinię komisji dot. projektu uchwały: „Komisja Rewizyjna po 
wyjeździe w teren do Dąbek, stoi na stanowisku, Ŝe wydzierŜawienie 
części działki 88/18 w trybie bezprzetargowym  do 31.12.2016 – to za 
długi okres. Ewentualna dzierŜawa moŜe być zawarta do czasu 
opracowania nowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
miejscowości uzdrowiskowych.” 
   
                                                            
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 0 głosów „za”, 15  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała   w sprawie 
wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo.  
(dot. części działki nr 88/18 w Dąbkach) nie  została podjęta przez Radę 
Gminy Darłowo. 
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Ad.21.  
Podjęcie uchwały w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej     
własność Gminy Darłowo. (dot. części działki nr 98/3 w Wiciu) .  DRUK     
NR 69/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem / zał. Nr 48/. 
Uzasadnienie: 
„Po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Marcina Gryniuka, zam. Darłowo w 
sprawie wydzierŜawienia części działki nr 98/3 połoŜonej w obrębie 
ewidencyjnym Wicie, Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć propozycję 
projektu uchwały dot. wydzierŜawienia w/w działki. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest 
częściowo pod: 
1. tereny zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji 
rolnej o maksymalnym w.i.z. 0,5 , oznaczone symbolem MU-2; 
2. zieleń parkowa, oznaczona symbolem ZP; 
3. tereny zabudowy usług turystyki, oznaczone symbolem UT-2; 
4. drogi publiczne klasy drogi lokalnej, oznaczone symbolem KL; 
5. drogi publiczne klasy drogi dojazdowej, oznaczone symbolem KD.” 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił NEGATYWNĄ  opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił NEGATYWNĄ  opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 0 głosów „za”, 14 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący 
się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała  w sprawie  
wydzierŜawienia nieruchomości stanowiącej  własność Gminy Darłowo. 
(dot. części działki nr 98/3 w Wiciu) nie została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. 
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Ad.22. 
Podjęcie  uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości      
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki o nr geodez. 70/11 w      
Gleźnowie). DRUK NR 70/2008.   
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem / zał. Nr  49/. 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy 
Darłowo propozycję uruchomienia procedury sprzedaŜy działki oznaczonej 
numerem geodezyjnym 70/11 o pow. 109 m² połoŜonej w obrębie 
ewidencyjnym Gleźnowo i zmienić tryb sprzedaŜy z bezprzetargowego na tryb 
przetargowy. 
W planie zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo teren objęty 
projektem uchwały przeznaczony jest jako teren zabudowy mieszkaniowej, 
usług nieuciąŜliwych oraz produkcji rolnej, oznaczony symbolem MU-1”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XVII/241/2008  w sprawie  sprzedaŜy na własność nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. działki o nr geodez. 70/11 w  
Gleźnowie)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 50 /. 
 
 
Ad.23.  
Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/261/2005 Rady     
Gminy Darłowo z dnia 19 kwietnia 2005 r. w sprawie ustalenia 
Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla     
uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Darłowo.  DRUK NR 72/2008 . 
 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem / zał. Nr  51/. 
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Uzasadnienie: 
„Zmiana uchwały wskazana jest z uwagi na fakt, iŜ stypendium szkolne 
wypłacane jest trzy razy w roku szkolnym, a dotychczasowa uchwała nie 
przewiduje takiej formy. Wypłata w/w stypendium jest realizowana w kasie 
urzędu gminy. Wychodząc naprzeciw rodzicom, którzy zakupują wyprawkę 
szkolną w czasie wakacji, czyli przed złoŜeniem wniosków o stypendium 
szkolne, naleŜy zmienić brzmienie uchwały uwzględniając wydatki z miesiąca 
poprzedzającego złoŜenie w/w wniosku”. 
   
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                                
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 
uchwały. 
                                                    
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XVII/242/2008  w sprawie zmiany uchwały nr XX/261/2005 Rady  
Gminy Darłowo z dnia 19 kwietnia 2005 r. w sprawie ustalenia 
Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Darłowo została podjęta przez 
Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr  52 /. 
 
 
Ad.24.  
Podjęcie  uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu „Zdrowe ciało i     
sprawny umysł – gwarantowany sukces” współfinansowany ze źródeł     
Europejskiego Funduszu Społecznego . DRUK NR 73/2008 . 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem / zał. Nr 53/. 
Uzasadnienie: 
„W związku z ogłoszonym naborem wniosków przez Wojewódzki Urząd Pracy 
w Szczecinie do konkursu otwartego w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki – Pani Dyrektor Zespołu Szkół nr 3 w Dąbkach złoŜyła 
wniosek o dofinansowanie ze źródeł Europejskiego Funduszu Społecznego na 
realizację projektu pt. „Zdrowe ciało i zdrowy umysł – gwarantowany sukces” 
wchodzącego w zakres Priorytetu IX. Rozwój wykształcenia i kompetencji w 
regionach; 9.5. Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich.  
Głównym celem projektu jest zwiększenie szans edukacyjnych uczniów ze 
szczególnym uwzględnieniem: 
1)podniesienia świadomości zawodowej, 
2) propagowania wśród uczniów zdrowego i aktywnego stylu Ŝycia, 
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3) doskonalenia umiejętności praktycznych, manualnych i technicznych      
    dzieci, 
4) zdobywania umiejętności zwiększających w przyszłości atrakcyjność     
    absolwentów na rynku pracy, 
5)poszerzenia wiedzy z języka angielskiego ze szczególnym ukierunkowaniem      
    na wykorzystanie jej na rynku pracy. 
Wnioskowane dofinansowanie wynosi ogółem: 47 614,00 zł, w tym: 
w 2008 roku: 19 482,00 zł, w 2009 roku: 28 132,00 zł. Wkład własny: 0 zł. 
W związku z powyŜszym przedłoŜenie projektu uchwały pod obrady sesji rady 
gminy w celu uzyskania dofinansowania jest zasadne.” 
  
Wójt podkreślił, Ŝe jako organ prowadzący dał szkołom upowaŜnienie i 
moŜliwość pozyskiwania środków unijnych. Szkoła w Dąbkach uaktywniła 
się i  przystąpiła do konkursu w ramach Europejskiego Funduszu 
Społecznego. Jest moŜliwość pozyskania ponad 47 tys. zł, ale potrzebna jest 
oficjalna zgoda rady gminy.  
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XVII/243/2008  w sprawie zatwierdzenia projektu „Zdrowe ciało i 
sprawny umysł – gwarantowany sukces” współfinansowany ze źródeł 
Europejskiego Funduszu Społecznego została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. / zał. Nr 54 /. 
 
 
Ad.25. 
Podjęcie  uchwały w sprawie współdziałania Gminy Darłowo z 
Samorządem Powiatu Sławieńskiego – Zarządem Dróg Powiatowych w     
zakresie prowadzenia inwestycji drogowej. DRUK NR 74/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem / zał. Nr  55/. 
Uzasadnienie: 
„W miesiącu marcu br na wniosek mieszkańców miejscowości Dobiesław 
odbyło się zebranie, w którym uczestniczył Starosta Sławieński, Dyrektor 
Zarządu Dróg Powiatowych, Radni okręgu. Mieszkańcy od Starosty 
Sławieńskiego domagali się wykonania nawierzchni bitumicznej na odcinku 
drogi 0513Z (około 800 mb), poniewaŜ obecna nawierzchnia jest dla nich 
uciąŜliwa. W związku z odbytym zebraniem i złoŜonymi deklaracjami Zarząd 
Dróg Powiatowych w Sławnie zwrócił się do tut. Urzędu o wspólną realizację 
tego zadania. 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt: Zarząd Dróg Powiatowych sfinansuje te 800 
metrów, a potem poczeka na  50 tys. od gminy. JeŜeli rada gminy nie 
podjęłaby tej uchwały w sprawie dofinansowania tej drogi, to zostanie  
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zrobione tylko 600 metrów. Wójt przeczytał  pismo z Zarządu Dróg : „Zarząd 
Dróg Powiatowych w Sławnie planuje w III kwartale br remont odcinka drogi 
powiatowej nr 0513 Z w miejscowości Dobiesław. Remont będzie polegał na 
wykonaniu nawierzchni z masy bitumicznej na długości około 800 m. 
Wartość kosztorysowa w/w zadania wynosi: 196.313,00 zł. Dotychczas 
ponieśliśmy wydatki związane z opracowaniem dokumentacji w kwocie: 
29.280,00 zł. PoniewaŜ w budŜecie ZDP na rok 2008 nie ma pokrycia 
finansowego na całość zadania zwracamy się z uprzejmą prośbą o 
współfinansowanie w/w remontu”.  
*p. Szymon Krawczuk – radny: po zapoznaniu się z w/w pismem z Zarządu 
Dróg , zweryfikował swoje stanowisko i uwaŜa w chwili obecnej, Ŝe gmina 
powinna dofinansować remont tej drogi w kwocie 50 tys. zł, tym bardziej, Ŝe 
te 800 metrów jest przy zabudowaniach. 
*p.Piotr Skoczek – Sołtys Dobiesławia: poprosił radnych o wsparcie i podjęcie 
tej uchwały. Droga ta stanowi dojazd do gospodarstw we wsi Dobiesław. 
Chodzi o pomoc w remoncie tej drogi. Zamiast 600 metrów, moŜna zrobić 
800 metrów, oczywiście jak radni będą przychylni temu dofinansowaniu. 
*p. Jan Mikołajczyk – radny: nie bardzo rozumie dlaczego powiat nie moŜe 
się zapoŜyczyć, Ŝeby zrobić cały odcinek tej drogi, tylko Gmina Darłowo musi. 
To świadczy o ich niegospodarności. Radny uwaŜa, Ŝe to powiat powinien 
postarać się o te pieniądze, ale najprościej jest zwrócić się do gminy. 
*p.Jan Małecki – radny: uwaŜa, Ŝe naleŜy poprzeć w/w projekt uchwały. 
Warto, aby gmina dołoŜyła te 50 tys. zł dla swoich mieszkańców w 
Dobiesławiu. Jest okazja zrobić drogę w centrum wsi w całości i naleŜy to 
wykorzystać.  
Na tym dyskusję zakończono. 
                                                        
W związku z brakiem dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, 
głosując następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XVII/244/2008  w sprawie współdziałania Gminy Darłowo z Samorządem 
Powiatu Sławieńskiego – Zarządem Dróg Powiatowych w zakresie 
prowadzenia inwestycji drogowej  została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. / zał. Nr  56  /. 
 
 
Ad.26.  
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy 
Komisji  Uzdrowiskowej Rady Gminy Darłowo na 2008 rok. DRUK NR 
71/2008. 
 
Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej Rady Gminy Darłowo p. Józef 
Szymacha  przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem / zał. Nr 57/. 
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„Projekt                       Uchwała Nr …./…./2008 
                                    Rady Gminy Darłowo 
                                    z dnia ………… 2008roku 
 
w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Uzdrowiskowej  
Rady Gminy Darłowo na 2008 rok. 
 
            Na podstawie art. 18 ust. 1  i art. 21 ust.3 ustawy z dnia 8 marca 
1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U.  z  2001 r. Nr 142 
poz. 1591, z 2002 r.: Nr 23 poz. 220, Nr 62 poz. 558, Nr 113 poz. 984, Nr 
153, poz. 1271, Nr 214 poz. 1806 z 2003 r.: Nr 80 poz. 717, Nr 162, poz. 
1568,  z 2004 r.: nr 102, poz. 1055, nr 116, poz. 1203,  z 2005 r.: Nr 172, 
poz. 1441 i Nr 175, poz.1457, z 2006 r.: Nr 17, poz. 128, Nr 181, poz. 1337, 
z 2007 r. : Nr 48 poz. 327, Nr 138 poz.974 i Nr 173 poz.1218) 
Rada Gminy Darłowo uchwala co następuje: 
 
                                         § 1 
Zatwierdza się ramowy plan pracy na 2008 rok  Komisji Uzdrowiskowej,  
stanowiący    załącznik    do niniejszej    uchwały.  
 
                                       § 2 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy, 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej  Rady Gminy i Wójtowi Gminy 
Darłowo. 
                                      § 3  
Uchwała wchodzi w Ŝycie z dniem podjęcia  i podlega ogłoszeniu na tablicy 
ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo. 
 
                                                              Załącznik 
                                                              do Uchwały Nr …./…./2008 
                                                              Rady Gminy Darłowo 
                                                              z dnia ………………………… 
 
                            RAMOWY PLAN PRACY 
      KOMISJI UZDROWISKOWEJ RADY GMINY DARŁOWO 
                               NA 2008 ROK 
    
                    CZERWIEC  – GRUDZIEŃ 2008 
 

1. Opiniowanie projektów miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego, obejmujących tereny wchodzące w skład stref 
ochronnych. 

2. Opiniowanie gminnych programów ochrony środowiska. 
3. Opiniowanie projektów programów zamierzeń inwestycyjnych gminy 

dotyczących obszaru uzdrowiska oraz obszaru ochrony 
uzdrowiskowej. 
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4. Opiniowanie zjawisk zachodzących w gospodarce turystyczno-

wczasowej, ochrony zieleni i zadrzewień dotyczących obszaru 
uzdrowiska  . 

5. Ocena porządku, czystości i estetyki w miejscowościach naleŜących 
do uzdrowiska. 

6. Ocena infrastruktury w strefie uzdrowiskowej. 
Tematy stałe: 

1. Opiniowanie projektów uchwał dotyczących zakresu działania komisji. 
2. Sprawy bieŜące. 
3. Wyjazdy w teren. 

 
Wnioskodawca: 
Komisja Uzdrowiskowa 
Rady Gminy Darłowo” 

                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XVII/245/2008  w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji  
Uzdrowiskowej Rady Gminy Darłowo na 2008 rok  została podjęta przez 
Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 58 /. 
 
 
Ad.27. Wolne wnioski i zapytania. 
 
Wójt p.Franciszek Kupracz poinformował radnych, Ŝe w najbliŜszym czasie 
złoŜy  do Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo wniosek wraz z projektami 
uchwał o zwołanie sesji w jak najszybszym terminie. 
 
Ad. 28. Zakończenie sesji. 
 
Wobec wyczerpania porządku  obrad – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
p. Władysław Krakowiak zamknął obrady XVII sesji Rady Gminy Darłowo o 
godzinie 14.50 dnia  3  lipca 2008 roku. 
 
Sekretarz Obrad: 
 
Jan Fraszko 
 
 
                                                          Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
                                                                       Władysław Krakowiak 
 
 
Protokołowała: 
ElŜbieta Koralewska-Winiarek 
Kierownik Biura Rady Gminy Darłowo  


